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FREDERI KSSUND KOMMUNE

UDSKRIFT

Byrådet

1. maj 2001 kl. 19.00

i Byrådssalen

Mødedeltagere: Knud B. Christoffersen, Grethe Olsen, Ole Søegaard, 
Jytte Holm-Pedersen, Kurt Jensen, Birgit Madsen, Morten 
A. Andersen, Lis Olsen, Bente Nielsen, Finn Vester, Kurt 
Mikkelsen, Ove Scheel, Per Bille Henriksen, Tony R. D. 
Frederiksen, Dann Eland.

Fraværende:

Mødet slut: kl. 21.15

Indholdsfortegnelse

Åbne møde

Sag nr. 65
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Ombygning af 18 ungdomsboliger til 8 ældreboliger 
Ejer af ejendommen: Boligselskabet AKB

Sag nr. 66
Incassoberetning 2000 og incassoplan 2001

Sag nr. 67
Sti Slåenbjerghuse
Bevillingsansøgning

Sag nr. 68
Rytterskolen i Store Rørbæk, anlægsregnskab 

Sag nr. 69
Byggemodning. Græse Bakkeby Nord 
Bevillingsansøgning

Sag nr. 70
Ny skole i Græse Bakkeby 
Byggeprogram

Sag nr. 71
Årsberetning og regnskab for 2000 

Sag nr. 72
Endelig vedtagelse af dispositionsplanforslag for Sydkajen 

Sag nr. 73
Tilsynsrapport for skatteankenævnet 

Sag nr. 74
Undersøgelse af muligheden for at frilægge en del af det rørlagte vandløb 
Marbækrende

Sag nr. 75
Den Selvejende Institution Frederikssund og Jægerspris Musikskole, afsluttende 
regnskab

Sag nr. 76
Anlæg af servicebygning på Nordkajen samt fjernelse af velfærdsbygningen på 
Havnevej 2

Sag nr. 77
Styrkelse af IT-supporten og undervisningen i IT-anvendeisen

Sag nr. 78 
Støttet boligbyggeri
Opførelse af tæt-lav boligbebyggelse bestående af almene ældreboliger.

Sag nr. 79
Revision af kommunens styrelsesvedtægt 

Sag nr. 80
Helhedsplanen for Byomdannelsesområdet - området mellem Roskildevej og
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Havneområdet

Lukket møde 

Sag nr. 81
Byggemodning Græse Bakkeby Nord 

Sag nr. 82
Frederikssund Stadion, renovering af firmafodboldbanen

Sag nr. 83 
Salg af Toldboden

Sag nr. 84
Udbudsvilkår for salg af grundarealer 

Sag nr. 85
Salg af areal og opførelse af tæt-lav bebyggelse

Sag nr. 65 Ombygning af 18 ungdomsboliger til 8 ældreboliger 
Matr. nr. 263 h Frederikssund Bygrunde 
Beliggende på Lundevej 18 d 
Ejer af ejendommen: Boligselskabet AKB

Journal nr.: 16.07.00 P20

Lovgrundlag: Almenboligloven, Lov om leje af almene boliger

Sagsfremstilling: Socialudvalget vedtog på sit møde den 6. marts 2000 under 
sag nr. 29 at socialforvaltningen i samarbejde med 
boligselskabet AKB skulle undersøge mulighederne for at 
omdanne de nuværende 16 ungdomsboliger på Lundevej til 
8 ældreboliger for demente.

Økonomiudvalget har behandlet sagen på sine møder 
henholdsvis 17. april 2000, 4. september 2000 og 25. 
september 2000, hvor udvalget tiltrådte, at 
socialforvaltningen arbejdede videre med forslaget.

AKB har den 15. september 2000 fremsendt skema A og et 
foreløbigt udlejningsbudget samt et skitseprojekt.

Skema A er siden behandlet i Økonomiudvalget 6. november 
2000 samt i Byrådet 7. november 2000 og foreligger nu 
godkendt i ministeriet.

Den 1. december 2000 er udsendt udbudsmateriale til 
indbudt licitation.

Den 20. december 2000 er afholdt licitation.
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Sagen har været på Socialudvalgets mødet 8. januar 2001, i 
Økonomiudvalget 22. januar 2001, samt på Byrådsmøde 6. 
februar 2001, hvor Anker Hansen & Co. blev valgt som 
vinder af licitationen. På disse møder blev Skema B ligeledes 
godkendt.

Der foreligger nu lånetilbud til AKB fra Realkredit Danmark, 
hvortil der ønskes 100 % kommunegaranti, før en udbetaling 
kan finde sted.

Bevilling: Der ønskes stillet kommunegaranti for realkreditlån.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Økonomisk Afdeling har vurderet at der ikke er formelle 
problemer i at stille den ønskede kommunegaranti.

Der vil kun være økonomiske konsekvenser i det øjeblik AKB 
ikke vil være i stand til at opfylde sine forpligtelser til 
Realkredit Danmark.

Bilag: Brev af 23. april 2001 fra Teknisk Forvaltning 
Brev af 10. april 2001 fra AKB 
Lånetilbud fra Realkredit Danmark 
Udkast til pantebrev

Indstilling: Forvaltningen indstiller til Byrådet at godkende, at 

stille 100 % kommunegaranti for realkreditlånet til AKB

Beslutninger: Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.

Sag nr. 66 Incassoberetning 2000 og incassoplan 2001

Journal nr.: 25.45.00.030.03

Lovgrundlag: Ingen

Sagsfremstilling: Incassoberetningen for 2000 er en redegørelse over de 
aktiviteter som incassoafdelingen har sat fokus på i 2000. 
Beretningen indeholder også en oversigt over indbetalinger 
for 2000 og saldo pr. 31.12.2000 er sammenholdt med saldo 
pr 31.12.1999, afvigelse angivet i procent.

Aktiviteterne fra 2000 planlægges fortsat i 2001, med de 
ændringer som lovgivningen i det mellemliggende år har 
medført, og de nye tiltag som incassoafdelingen vil 
iværksætte.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Incassoberetningen 2000 og incassoplanen 2001.
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Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at beretningen og planen tages til 
efterretning i Økonomiudvalg og Byråd.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.

Sag nr. 67 Sti Slåenbjerghuse 
Bevillingsansøgning

Journal nr.: 05.01.00 G01/3816/JES

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Vejloven

Sagsfremstilling: I forbindelse med færdiggørelse af ovennævnte 
byggemodning skal Kuben anlægge det interne stisystem 
samt sti rundt om bebyggelsen. Med hensyn til stien mod syd 
ned over marken til sti ved Sillebro Å skal disse 
anlægsomkostninger afholdes af Frederikssund Kommune. 
Stiforbindelsen til Sillebro Å anbefales udført i samarbejde 
med Kuben således at alle stiforbindelser udføres som et 
samlet arbejde.

Bevilling: Der er på investeringsoversigten for budget 2001-2004 for år 
2001 afsat kr. 200.000 til anlæg af ny sti.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Kortbilag nr. 2, lokalplan 82 ligger i sagen.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller at Teknisk Udvalg anbefaler 
overfor Økonomiudvalg og Byråd,

at der ydes en anlægsbevilling på kr. 200.000 til anlæg af ny 
sti finansieret af det på investeringsoversigten afsatte 
rådighedsbeløb på kr. 200.000.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 2. april 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.
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Sag nr. 68 Rytterskolen i Store Rørbæk, anlægsregnskab

Journal nr.: 82.18

Sag fra. Kultur- og fritidsudvalget.

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: Byrådet godkendte i sit møde den 5. januar 1999, at der på 
investeringsoversigten for 1999 meddeles anlægsbevilling på 
kr. 2.475.000 i udgifter og kr. 825.000 i indtægter til 
renovering af Rytterskolen i Store Rørbæk.

Indtægten skyldes et tilskud fra Lokale & Anlægsfonden på 1 
mio. kr. På grund af reglerne i den kommunale 
momsudligningsordning har disse givet anledning til en 
modregning i den opgjorte momsrefusion, således at 
indtægten kun udgør kr. 825.000 kr.

Den afholdte licitation resulterede i en samlet merudgift på kr. 
257.000. Kultur- og fritidsudvalget bevilgede halvdelen af 
denne udgift i sit møde den 13. april 1999, og Lokale & 
Anlægsfonden bevilgede efterfølgende den anden halvdel.

Den samlede anlægsbevilling udgjorde således kr. 2.732.000 
i udgifter og kr. 931.000 i indtægter. Efterfølgende har det 
vist sig, at der ikke skal foretages en momsreduktion i 
tilskuddet fra Lokale & Anlægsfonden, idet statslige fonde er 
undtaget for denne ordning. Dette bevirker, at det samlede 
tilskud på kr. 1.128.500 fra Lokale & Anlægsfonden tilgår 
Frederikssund kommune uden reduktion.

Renoveringen af Rytterskolen i Store Rørbæk er nu færdig 
og det økonomiske resultat fremgår af nedenstående.

Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen.

Bevilling: Forbrug Bevilling Afvigelse

Udgifter kr. 2.718.815 kr. 2.732.000 kr. 13.185

Indtægter kr. 1.128.500 kr. 931.000 kr. 197.500

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: A) Arkitekterne Alsløv, Andersen & Vorbeck A/S, 
byggeregnskab af 10. maj 2000.

B) Kommunernes Revision, bemærkninger til 
byggeregnskabet af 18. januar 2001.

Indstilling: Forvaltningen indstiller, at udvalget overfor Økonomiudvalget 
og Byrådet anbefaler, at anlægsregnskabet for renoveringen 
af Rytterskolen i Store Rørbæk godkendes, og at det ikke 
forbrugte udgiftsbeløb på kr. 13.185 og den yderligere 
merindtægt vedrørende momsudligningen på kr. 197.500
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tilføres kassebeholdningen.

Beslutninger: Kultur- og fritidsudvalgets møde den 10. april 2001:
Forvaltningens indstilling anbefales.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Kultur- og fritidsudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.

Sag nr. 69 Byggemodning. Græse Bakkeby Nord 

Bevillingsansøgning

Journal nr.: 05.01.00 G01/1160/JES

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Tjenesteydelsesdirektivet nr. 92/50/EØF/JES.

Sagsfremstilling: På investeringsoversigten til budget 2001-2004 er 
omkostningerne til etablering af ovennævnte byggemodning 
vurderet til kr. 20.485.000 omhandlende udgifter til 
overordnet byggemodning. Dette indebærer, at 
rådgivningsydelsen skal udbydes i EU-licitation, idet 
tærskelværdien for Amtskommunale og Kommunale 
kontrakter i forbindelse med tjenesteydelser udgør kr.
1.603.158 for perioden 1 .januar 2000 - 31. december 2001.
Til at forestå EU-udbud af rådgivningsydelsen har Teknisk 
Forvaltning hjemtaget tilbud på denne ydelse. Tilbudet er en 
fast pris og andrager i alt kr. 235.000 excl. moms. Hertil er 
der udarbejdet et budget for udlæg som skønsmæssigt udgør 
kr. 50.000 excl. moms, der afregnes i henhold de faktiske 
afholdte udgifter.

Sagen har været fremsendt til Økonomisk Afdeling der ingen 
bemærkninger havde.

Bevilling: Rådighedsbeløb, i alt ( 1.000 kr. ) på investeringsoversigten.

2001 2002 2003

Overordnet byggemodning 7.500 3.450

Spildevandsanlæg, udgifter 4.224 2.968 1.263

Spildevandsanlæg
tilslutningsbidrag

-1.240 -474 -664

Vandforsyning, udgifter 525 228 327

Vandforsyning,
tilslutningsbidrag

-1.020 -457 -654
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Som en konsekvens af EU-licitation på rådgivningen vil den 
fysiske byggemodning først blive påbegyndt i 2002. 
Forvaltningen vil på Teknisk Udvalgs møde i maj fremkomme 
med forslag til revision af investeringsoversigten.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller at Teknisk Udvalg anbefaler 
overfor Økonomiudvalg og Byråd,

at der ydes en anlægsbevilling på kr. 300.000 finansieret af 
det på investeringsoversigten afsatte rådighedsbeløb for år 
2001 til rådgivning.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 2. april 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.

Sag nr. 70 Ny skole i Græse Bakkeby 
Byggeprogram

Journal nr.: 82.06.00/4

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 2. april 2001

Lovgrundlag: Folkeskoleloven.

Sagsfremstilling: Mangor & Nagel fremsender byggeprogrammet for skolen i 
Græse Bakkeby. Børn- og Ungeudvalget skal godkende 
byggeprogrammet, inden det sendes til endelig godkendelse 
i Byrådet den 1. maj 2001.

Mangor & Nagel deltager i mødet.

Der skal tages stilling til, hvem der i fremtiden og i 
byggeperioden har kompetencen til at tage beslutninger om 
byggeriet.

Kompetencen kan ligge i Byrådet, i Børn- og Ungeudvalget, i 
byggeudvalget eller for mindre beslutninger i forvaltningen. 
De tidsmæssige perspektiver i sagsbehandlingen bør 
overvejes.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale- Ingen
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mæssige konsekvenser:

Bilag: Byggeprogram for skolen i Græse Bakkeby.
Mangor & Nagels notat vedrørende byggeprogrammet.

Bilagene ligger på sagen.

Indstilling: Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
oversende byggeprogrammet for skolen i Græse Bakkeby til 
endelig vedtagelse i Byrådet den 1. maj 2001.

Forvaltningen anmoder Børn- og Ungeudvalget om at 
anbefale Byrådet, at kompetencen til fremtidige beslutninger 
vedrørende byggeriet gives til Børn- og Ungeudvalget og 
kompetencen til mindre beslutninger placeres i forvaltningen.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 2. april 2001:
Børn- og Ungeudvalget indstiller til Byrådet, at kompetencen 
til fremtidige beslutninger vedrørende byggeriet gives til 
Børn- og Ungeudvalget indenfor den givne ramme, og 
kompetencen til mindre beslutninger gives til forvaltningen.

Byggeprogrammet oversendes til Byrådets godkendelse.

Rammeøkonomien skal korrigeres med hensyn til prisindeks. 
Bente Nielsen og Tony Frederiksen kan ikke tiltræde 
pristalsreguleringen af rammebeløbet.

Det besluttes, at dommerkomiteen suppleres med en 
repræsentant fra SFO.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Lis Olsen (V) kan ikke tiltræde pristalsreguleringen af 
rammebeløbet.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Byrådet godkendte Børn- og Ungeudvalgets og 
Økonomiudvalgets indstilling.

4 medlemmer (V) kan ikke tiltræde pristalsreguleringen af 
rammebeløbet.

Sag nr. 71 Årsberetning og regnskab for 2000

Journal nr.:

Sag fra: Økonomisk Afdeling

Lovgrundlag: Lov om Kommunernes Styrelse.

Sagsfremstilling: I henhold til den godkendte tidsplan for regnskabsaflæggelse
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skal Byrådet på sit møde den 1. maj 2001 behandle 
kommunens årsberetning og regnskab for regnskabsåret 
2000 samt regnskabsbemærkninger for så vidt angår 
kontoområder, der ikke allerede er blevet behandlet i 
forbindelse med den løbende budgetopfølgning i 2000.

Økonomisk Afdeling har udarbejdet årsregnskabet for 2000, 
som består af:

Resultatopgørelse for 2000, som udviser et underskud på det 
skattefinansierede område på 14,3 mio. kr. og et samlet 
underskud på 27,6 mio. kr.,

Finansieringsoversigt,

Finansiel status.

Noter og

Generelle bemærkninger til regnskabet.

Flerudover har Økonomisk Afdeling indarbejdet de af 
fagudvalgene behandlede sektorbeskrivelser for 2000 i 
årsberetningen.

Bevilling: Der er ingen bevillingsmæssige konsekvenser, idet der ikke 
kan godkendes bevillinger efter regnskabsårets afslutning.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Årsberetning for 2000 vedlægges.

De af fagudvalgene behandlede regnskabsbemærkninger 
foreligger i sagen.

Indstilling: Økonomisk Afdeling indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler 
årsberetning og årsregnskab for 2000 godkendt af Byrådet 
og oversendt til revision.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.

Sag nr. 72 Endelig vedtagelse af dispositionsplanforslag for 
Sydkajen

Journal nr.: 01.02.05P20/655

Sag fra Plan og Miljøudvalgets møde den 5 april 2001, sag nr. 48
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Lovgrundlag: Kommuneplan 1997 -2009

Sagsfremstilling: Forslag til dispositionsforslag for Sydkajen har været sendt 
ud i offentlig høring i perioden 13.02.2001 -20.03.2001.

Der er indkommet 12 høringssvar. Høringssvarene er 
resumeret og kommenteret i et bilag.

Frederiksborg Amt har gjort indsigelse imod, at en del af 
Nokken, parkerings- og vendeplads samt ophalerrampe og 
en del af areal-reservationen til operahuset ligger uden for 
den nye 300 m strand-beskyttelseslinie, som træder i kraft 
den 03.04.2001. Forvaltningen har været til møde med Amtet 
om sagen. I amtets landskabsafdeling vurderer man 
muligheden for en dispensation i Amtsrådet for meget ringe, 
fordi der er tale om en nydisponering af hele området, hvor 
det er muligt at tage hensyn.

Forvaltningen anbefaler derfor, at planen revideres således, 
at de nævnte funktioner kan ligge inden for 
strandbeskyttelseslinien.

Konsekvensen vil være en lille reduktion i bolig bruttoarealet.

Som følge af indsigelsen fra Sif Ege foreslås det at 
arealudlægget til 4 redskabsskure til klubberne lægges på en 
række på østsiden af P- pladsen ved Havnemesterboligen.

Det anbefales at udvalget drøfter forslaget fra Det 
Konservative Folkepartis vælgerforening om, at det skal 
være muligt at opføre garager i området.

I forhold til Poul Mangors indsigelse, anbefaler forvaltningen 
at Vandkunstens forslag fastholdes, idet dette forslag 
opfylder Byrådets program om en høj grad af offentlig 
tilgængelighed og rekreativ værdi.

Forvaltningen anbefaler som følge af forslag fra Jeppe 
Sonne, Marbæk Lystbådehavn, at behov og mulighed for en 
ekstra dækmole ved Sydkajen undersøges. Dette forslag har 
ved tidligere høringer været stillet af Kai Vendelbo Mikkelsen.

Da Strandbeskyttelseslinien kan være en hindring for en 
ophalerrampe for trailer-både, undersøges muligheden for en 
placering i lystbådehavnen.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Høringssvar vedrørende forslag til dispositionsforslag for 
Tippen.
Resumé af høringssvar med forvaltningens kommentarer, 
dateret 29.04.2001.
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Revideret dispositionsforslag eftersendes.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler,

at PMU på baggrund af den offentlige høring vedtager 
forslag til dispositionsplanforslaget for Tippen med følgende 
ændringer:

at planen på baggrund af amtets indsigelse revideres, 
således at strandbeskyttelseslinien respekteres,

at arealreservationen til de 4 redskabsbygninger langs 
Stenværkskajen flyttes til østsiden af P-pladsen ved 
Havnemesterboligen.

at udvalget tager stilling til, om det skal være muligt at opføre 
lukkede garager i området.

at forvaltningen undersøger behov og mulighed for en 
dækmole ved Sydkajen.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 5. april 2001:
På mødet uddeltes indsigelse af 16/2-01, som ved en fejl 
ikke var udsendt med dagsordenen.

Indstilling anbefales til Økonomiudvalg og Byråd, udvalget 
kan ikke anbefale opførelse af lukkede garager.

Sagen genoptages på PMU's ekstraordinære møde d. 23/4- 
01 kl. 16.00 for behandling af dispositionsplan, som er 
revideret, således at strandbeskyttelseslinien respekteres.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Plan- og Miljøudvalgets afgiver endelig indstilling på 
fællesmødet den 23. april 2001.

Revideret plan af Sydkajen dateret 23. april 2001 blev omdelt 
til Plan- og Miljøudvalgets og Økonomiudvalgets 
medlemmer.

Plan- og Miljøudvalget anbefaler forslaget dog således at det 
færdigbearbejdes for så vidt angår placering af 
redskabsbygningen og stiføringen.

Økonomiudvalget anbefaler Plan- og Miljøudvalgets 
indstilling og supplerende indstilling af 23. april 2001.

Jytte Holm-Pedersen (C) ønsker at samtlige huse får bedst 
mulig fjordudsigt ved at "Enghusene" placeres på skrå.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.
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Sag nr. 73 Tilsynsrapport for skatteankenævnet

Journal nr.: 25.46.G12

Sag fra: Skatte- og Opkrævningsforvaltningen

Lovgrundlag: Skattestyrelseslovens § 17 stk. 1.

Sagsfremstilling: I henhold til Ligningsrådets anvisninger har Told- og 
Skatteregion Hillerød gennemført tilsyn med 
skatteankenævnets klagebehandling på skatteområdet 
omfattende perioden 1. januar 2000 til 31. december 2000 i 
Frederikssund kommune. Tilsynet omfatter

• Skatteankenævnets organisation m.v.
• nævnets "produktion" i årets løb
• Udtagelse af sager til efterprøvelse og sager med 

særlige forhold.

Formålet med tilsynet er, at Ligningsrådet kan få indblik 
skatteankenævnets arbejde og klagebehandling.

Det fremgår af rapporten, at ankenævnets arbejde og 
klagebehandling er foregået tilfredsstillende.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Tilsynsrapport for år 2000 for Frederikssund skatteankenævn 
fra Told- og Skatteregion Hillerød.

Indstilling: Skatte- og Opkrævningsforvaltningen indstiller, at 
Økonomiudvalget anbefaler Byrådet at tilsynsrapporten tages 
til efterretning.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.

Sag nr. 74

Journal nr.:

Sag fra:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Undersøgelse af muligheden for at frilægge en del af det 
rørlagte vandløb Marbækrende

06.02G01/1195 - TIK

Plan og Miljøudvalgets møde den 5. april 2001, sag nr. 46 

Lov om vandløb

Teknisk Forvaltning har med udgangspunkt i Byrådets 
hensigts-erklæring om frilægning af vandløb i 
Kommuneplanen, Vandområde-plan for Roskilde Fjord og
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opland samt Udkast til Regionplan 2001, påbegyndt 
undersøgelser af muligheden for at frilægge det rørlagte 
vandløb Marbækrende. Undersøgelserne er iværksat 
indenfor rammerne af driftsbudgettet, som beskrevet i 
Budget 2001-2004 Oversigter og bilag.

Hedeselskabet har udarbejdet et notat, som omhandler 
vandløbets mulige kommende forløb (fase I), en beskrivelse 
af myndigheds-behandlingen samt et groft prisoverslag for 
arbejdets udførelse og erstatninger til lodsejere ved første 
fase af en frilægning, jf. kortbilag i notatet.

En åbning af Marbækrende i fase I vil give Fjordstiens 
brugere en naturoplevelse, da en del af den åbne 
Marbækrende vil følge stien og da der vil være udsigt til en 
del af vandløbet fra Fjordstien.

Den del af Marbækrende, som foreslås frilagt, ligger i Lille 
Rørbæk fredningen. En åbning afvandløbet vil ikke ændre 
fredningens tilstand, men vil derimod bidrage til den 
æstetiske og naturrige oplevelse som området i Lille Rørbæk 
fredningen giver. Teknisk Forvaltning forventer derfor ikke at 
fredningsbestemmelserne vil være en hindring for 
frilæggelsen af Marbækrende.

Kommunen skal som vandløbsmyndighed være bidragsyder 
til pro-jektet. Det foreslås imidlertid at Frederiksborg Amt 
søges om økonomisk støtte og faglig bistand, da amtet i 
Regionplan 2001 og Vand-områdeplanen for Roskilde Fjord 
har skrevet at Marbækrende bør frilægges.

Bevilling: Anlægsudgifterne finansieres ved bevilling på budget 2002.

Økonomi og personale- Det vurderes, at det samlede projekt for fase I vil koste ca.
mæssige konsekvenser: 500.000,- kr.

Bilag: Idéskitse for åbning af Marbækrende, Hedeselskabet.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller at Plan- og Miljøudvalget 
anbefaler overfor Økonomiudvalget og Byrådet:

At der på investeringsoversigten for 2002 afsættes maksimalt 
kr. 500.000 til åbning af Marbækrende fase I. 
Beløbsstørrelsen afklares nærmere frem til 
budgetbehandlingen i juni 01,

At der til medfinansiering ansøges økonomiske støttemidler 
til åbning af Marbækrende hos relevante fonde o.lign.

At Teknisk Forvaltning afholder en indledende høring blandt 
berørte parter.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 5. april 2001:
Ove Scheel tiltræder Teknisk Forvaltnings indstilling.
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Per Bille Henriksen, Kurt Jensen, Birgit Madsen og Bente 
Nielsen kan ikke tiltræde Teknisk Forvaltnings indstilling.

Ove Scheel anmodede om, at sagen forelægges for 
Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Oversendes til Byrådet.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Borgmesteren stillede forslag om at sagen sættes i bero.

Forforslaget stemte 13 medlemmer.

Imod forslaget stemte 2 medlemmer Ove Scheel (A) og 
Grethe Olsen (F).

Forslaget er herefter vedtaget, hvorefter sagen er sat i bero i 
overensstemmelse med Plan- og Miljøudvalgets indstilling.

Sag nr. 75 Den Selvejende Institution Frederikssund og Jægerspris 
Musikskole, afsluttende regnskab

Journal nr.: 20.07.00 040

Sag fra. Kultur- og fritidsudvalget.

Lovgrundlag: Musikskoleloven og vedtægter for Den Selvejende Institution 
Frederikssund og Jægerspris Musikskole.

Sagsfremstilling: Kommunernes Revisionsafdeling har fremsendt endeligt 
regnskab for Den Selvejende Institution Frederikssund og 
Jægerspris Musikskole. Af regnskabet fremgår, at 
Jægerspris kommune har et tilgodehavende på kr. 129.344 
vedr. udlæg for løn, feriepenge m.v. og Statens Musikråd har 
et tilgodehavende på kr. 12.944 vedr. for meget udbetalt 
statstilskud i 1999. Samlet underskud kr. 142.288.

Ifølge udgiftsfordelingsnøglen gældende for 1999 for 
Frederikssund og Jægerspris kommuners bidrag til 
musikskolen udgjorde Frederikssund kommunes andel 
71,28%.

På den baggrund udgør Frederikssund kommunes andel af 
underskuddet kr. 101.423.

Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen.

Bevilling: Der søges om en tillægsbevilling finansieret af 
kassebeholdningen på kr. 101.423.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.
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Bilag: Kommunernes Revisionsafdelings afsluttende regnskab for 
musikskolen af 9. marts 2001.

Indstilling: Forvaltningen indstiller, at udvalget over for 
Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at Den Selvejende 
Institution Frederikssund og Jægerspris Musikskoles 
afsluttende regnskab godkendes, og at Frederikssund 
kommunes andel af underskuddet på kr. 101.423 finansieres 
af kassebeholdningen.

Beslutninger: Kultur- og fritidsudvalgets møde den 10. april 2001:
Forvaltningens indstilling anbefales.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Kultur- og fritidsudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.

Sag nr. 76 Anlæg af servicebygning på Nordkajen samt fjernelse af 
velfærdsbygningen på Havnevej 2

Journal nr.: 82.06.04G01/1427

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: -

Sagsfremstilling: Placeringen af en ny servicebygning i forbindelse med 
havnepladsen på arealet ved Ndr. Pakhusvej / "Birkelunden" 
blev drøftet på temamødet for Teknisk Udvalg og Plan- og 
Miljøudvalget om Havnen, den 26.03.2001. Placeringen af 
servicebygningen forelægges udvalget i særskilt sag 
"Havnepladsen etape 1, retningslinier for færdiggørelse". Til 
brug for projektering og opførelse af servicebygningen, der 
kommer til at indeholde toilet, handicaptoilet, 2 badekabiner og 
pissoir, anmodes om frigivelse af det på investeringsoversigten 
afsatte rådighedsbeløb på kr. 525.000. Samtidig anmodes om 
frigivelse af det på investe-ringsoversigten afsatte 
rådighedsbeløb på kr. 76.000 til fjernelse af den eksisterende 
velfærdsbygning, Havnevej 2. Den nye servicebygning 
forventes etableret medio 2001 og den eksisterende forventes 
fjernet sept./okt. 2001. Den endelige projektplan med 
tilhørende endeligt budget forelægges udvalget til godkendelse 
inden anlægsarbejdet iværksættes. Udgifterne forventes at 
kunne holdes inden for rådighedsbeløbene.

Sagen er oversendt til Økonomisk Afdeling for eventuelle 
kommentarer.

Bevilling: Ingen

Økonomi og Ingen
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personale-mæssige
konsekvenser:

Bilag: Ingen

Indstilling: Forvaltningen indstiller at Teknisk Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler, at der ydes følgende 
bevillinger:

Kr. 525.000 til opførelse af servicebygning på Nordkajen, og

Kr. 76.000 til nedrivning af eksisterende velfærdsbygning på 
Havnevej 2, finansieret af de på investeringsoversigten i 2001 
afsatte rådighedsbeløb på kr. 525.000 og kr. 76.000.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 2. april 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.

Sag nr. 77 Styrkelse af IT-supporten og undervisningen i IT- 
anvendelsen

Journal nr.:

Sag fra: Chefgruppen

Lovgrundlag: Intet.

Sagsfremstilling: Chefgruppen besluttede på et IT-seminar i december at 
gennemføre en reorganisering af IT-supporten og 
undervisningen i IT-anvendelsen. Sigtet med denne styrkelse 
var primært at forbedre den nuværende IT-anvendelse på 
især det eksterne område i kommunen, men også i forhold til 
administrationens anvendelse af IT.

Til grund for chefgruppens beslutning ligger følgende:

• Der er en stor efterspørgsel om IT-support på det 
eksterne område som følge af et stigende antal 
administrative opgaver, herunder lønsumsstyring

• Som følge af den gennemførte personalereduktion på 
det administrative område er der behov for en mere 
effektiv anvendelse af IT

• Det er ikke lykkes ledelsesmæssigt med den 
nuværende IT-organisation at sikre en tilstrækkelig 
videreuddannelse og support i forhold til IT- 
anvendelsen
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Hovedindholdet i reorganiseringen er, at der etableres en 
central helpdeskfunktion med to medarbejdere, hvoraf den 
ene fastansættes og den anden ansættes midlertidigt frem til 
udgangen af indeværende år. Der vil med udgangen af 
indeværende år blive gennemført en evaluering med henblik 
på en endelig beslutning om den fremtidige normering inden 
for området.

De to medarbejdere skal varetage følgende hovedopgaver:

• Gennemførelse af et generelt løft uddannelsemæssigt 
af slutbrugere på især det eksterne område inden for 
centrale systemanvendelsesområder -  dette skal 
foretages inden for det første halve år

• Varetage en helpdeskfunktion for samtlige slutbrugere, 
som er koblet op til det centrale netværk omfattende 
telefonsupport, direkte brugersupport m.v. -  dette 
gennemføres efter afslutningen af uddannelsesrunden

• Gennemførelse af nye uddannelsestilbud som følge af 
både erfaringerne fra brugersupporten og 
efteruddannelsesønsker fra forvaltningerne og det 
eksterne område.

Der skal i forbindelse med etableringen af 
helpdeskfunktionen erhverves et helpdesk-system, der kan 
understøtte supporten, registrere henvendelserne og 
opfølgningen på henvendelserne.

Helpdesk-funktionen og de to medarbejdere vil blive placeret 
i IT-afdelingen.

Den nuværende IT-organisation vil være fungerende frem til 
etableringen af brugersupporten i løbet af efteråret.

Bevilling:

Sagen har været forelagt til drøftelse i DEL-udvalget for det 
administrative område, som har tilsluttet sig chefgruppens 
forslag til en reorganisering.

Der er ingen bevilling på indeværende tidspunkt.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Der skal i år 2001 ansættes to personer, hvoraf den ene 
fastansættes og den anden midlertidigt frem til årets udgang. 
Den samlede omkostning er beregnet til at udgøre kr. 
550.000 som en helårskonsekvens for to 
gennemsnitslønudgifter på IT-området.

Det betyder, at der i indeværende år skal anvendes kr. 
320.000, idet helpdesk-funktionen tidligst vil kunne realiseres 
fra og med juni måned.

I indeværende år 2001 skal der søges om en bevilling på kr. 
320.000, og i overslagsårene skal udgiften kr. 275.000 
indarbejdes som korrektion af budgetrammen for 2002 og 
efterfølgende år.
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Udgiften foreslås finansieret på følgende vis:

I 2001 finansieres lønudgiften på kr. 320.000 over 
chefgruppens uddannelsespulje.

I overslagsårene indarbejdes lønudgiften kr. 195.000 som 
korrektion af budgetrammen for 2002 og efterfølgende år. De 
resterende kr. 80.000 finansieres som følge af færre udgifter 
til tillæg i forbindelse med reorganiseringen af IT-supporten.

Herudover skal der anskaffes et helpdesk-system. 
Omkostningen til dette er anslået til at udgøre kr. 250.000 
som en engangsudgift med en marginal licensomkostning i 
overslagsårene.

Udgiften i år 2001 foreslås i finansieret over kommunekassen 
under henvisning til besparelser i forbindelse med 
personalereduktionen. Omkostningen i overslagsårene til 
licensomkostningerne vurderes til at kunne holdes inden for 
det eksisterende IT-budget.

Sagen har været i Økonomisk afdeling til vurdering og der er 
ingen bemærkninger til sagen.

Bilag: Vedlagt følger bilag 42 fra chefgruppens møder "Opbygning 
af helpdesk- og undervisningsenhed i IT-afdelingen" og 
referat fra MED DEL-udvalgsmødet den 15. marts 2001.

Indstilling: Chefgruppen indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler over 
for Byrådet

• at der gennemføres en reorganisering af IT- 
brugersupporten

• at der gives en tillægsbevilling på kr. 250.000 til indkøb 
af et helpdesk-system i indeværende år, der finansieres 
over kommunekassen

• at lønudgiften på kr. 320.000 til personalet i helpdesk- 
funktionen i indeværende år finansieres over 
chefgruppens uddannelsespulje

• at til lønudgiften kr. 195.000 i overslagsårene 
indarbejdes som korrektion af budgetrammen for 2002 
og efterfølgende år. De resterende kr. 80.000 
finansieres som følge af færre udgifter til tillæg i 
forbindelse med reorganiseringen af IT-supporten.

• At den endelige dimensionering af helpdesk-funktionen 
vurderes endelig efter en evaluering af funktionen i 
forbindelse med årets udgang.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Chefgruppens indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.
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Sag nr. 78 Støttet boligbyggeri
Opførelse af tæt-lav boligbebyggelse bestående af 
almene ældreboliger.
Matr. Nr. 12 bf Oppe Sundby by, Oppe Sundby, beliggende 
på Rosenfeldt

Journal nr.: 03.00.01 G01/1467 - SK

Sag fra: Plan og Miljøudvalgets møde den 5. april 2001, sag nr. 45

Lovgrundlag: Almenboligloven (lovbek. Nr. 550 af 20.06.2000) og 
støttebekendtgørelsen (bek. nr. 274 af 14.04.2000)

Sagsfremstilling: Frederiksborg Amt har den 14.03.2001 fremsendt skema A til 
oven-nævnte bebyggelse.

Bebyggelsen opføres i henhold til Almenboliglovens § 105 
stk. 2 af Den Selvejende Institution "Rosenfeldt" og grunden 
ejes af Landsforeningen LEV.

Ifølge skema A indeholder bebyggelsen 17 almene 
ældreboliger med et gennemsnitligt bruttoareal incl. andel af 
fællesareal på 63,9 m2

Bebyggelsen indeholder endvidere et serviceareal på 125
m2 Servicearealer er arealer, der anvendes til omsorgs- og 
service-funktioner, der normalt ikke vil foregå i en 
selvstændig bolig.

Bebyggelsens samlede bruttoareal udgør ifølge skema A 
1086 m2 Der er uoverensstemmelse i arealangivelsen 
mellem det seneste reviderede projektforslag og skema A. 
Efter projektforslaget udgør brutto-etagearealet 1250 m2

Den samlede anskaffelsessum for bebyggelsen udgør kr. 
16.640.000,00.

Anskaffelsessummen finansieres jfr. Almenboliglovens § 118 
stk. 2 således:

Boliger incl. fællesarealer:

• Realkreditlån med 84 % af anskaffelsessummen
• Amtskommunal grundkapital med 14 % af 

anskaffelsessummen
• Beboerindskud med 2 % af anskaffelsessummen. 

Servicearealer:

• Staten yder et tilskud på kr. 40.000 pr. bolig til 
etablering af servicearealer, dog højst 60 % af 
anskaffelsessummen for servicearealerne.
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Frederikssund Kommune deltager ikke i finansieringen og er 
ikke involveret økonomisk i sagen.

Betingelser for tilsagm

Efter Almenboliglovens § 115 stk. 2 kan Byrådet på statens 
vegne give tilsagn om ydelsesstøtte til almene ældreboliger, 
der etableres af en selvejende institution.

Byrådet kan endvidere efter Almenboligloven § 140 stk. 1 nr.
1 på statens vegne give tilsagn om ydelsesstøtte til 
servicearealer der etableres af en selvejende institution.

Byrådet meddeler tilsagn til gennemførelse af projektet i 
henhold til Støttebekendtgørelsen § 26 stk. 1. Samtidig 
hermed foretager Byrådet indberetning til BOSSINF systemet 
efter henholdsvis § 4 stk. 4 for så vidt angår boligerne og §
56 stk. 1 og 2 for så vidt angår servicearealerne.

Tilsagnet meddeles på de betingelser der er anført i 
bekendtgørelsens § 28 stk. 2 og §§ 32 til 34 og herunder, at 
det skal dokumenteres, at den selvejende institution er stiftet 
og der er godkendt vedtægter og udpeget bestyrelse.

Efter Bekendtgørelsens § 24 skal det enten dokumenteres at 
bygherren har skøde på ejendommen eller at der er indgået 
aftale om leje af ejendommen.

Byrådet er tilsynsmyndighed, idet boligerne ikke ejes af 
amtsrådet.

Amtsrådet har anvisningsret til boligerne.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Ingen

Indstilling: Teknisk Forvaltning anbefaler PMU, at indstille følgende til 
Økonomiudvalg og Byråd:

1. At skema A godkendes
2. At der meddeles tilsagn på ovennævnte betingelser.
3. At Teknisk Forvaltning bemyndiges til at godkende 

skema B og C.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 5. april 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
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II Godkendt.

Sag nr. 79 Revision af kommunens styrelsesvedtægt

Journal nr.: 01.01 .A01-209

Sag fra: Borgmesterkontoret

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse, § 2

Sagsfremstilling: Den gældende styrelsesvedtægt for Frederikssund 
Kommune blev godkendt ved to behandlinger i Byrådet i 
1997, og har virkning fra 1. januar 1998, det vil sige fra 
starten af indeværende byrådsperiode.

I styrelsesvedtægten fastsættes blandt andet Byrådets 
størrelse, udvalgsstruktur og opgavefordeling, samt vederlag 
til udvalgsformænd.

Da det nu er valgår vurderes styrelsesvedtægten 
rutinemæssigt, dels med henblik på tekniske justeringer i 
forhold til debatter og beslutninger i perioden, og dels med 
henblik på at fastlægge rammerne for det nye Byråds 
konstituering.

Forvaltningen har udarbejdet en oversigt over de formodede 
tekniske justeringer, og kommunaldirektøren har udarbejdet 
et diskussionsoplæg vedrørende de fremtidige rammer. 
Begge oplæg har været fremlagt som grundlag for en 
indledende drøftelse i Økonomiudvalget den 19. februar 
2001.

De af Økonomiudvalget ønskede tekniske justeringer samt 
indstillingen om at slette/udelade 2. viceborgmesterposten er 
indarbejdet i den reviderede styrelsesvedtægt.

Endvidere er der sket en præcisering af arbejdsdelingen på 
plan-lægningsområdet mellem Plan- og Miljøudvalget og 
Økonomiudvalget.

Præciseringen er en konsekvens af den praksis som har 
udmøntet sig i den forløbne byrådsperiode. Ændringerne af § 
10, stk. 4 og § 16, stk. 3 er markeret med streg i margin og 
fodnoter.

Forslag til ændringer i vedtægten skal undergives to 
behandlinger i Byrådet.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.
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Bilag: 1. Notat vedrørende revision af styrelsesvedtægten af 12. 
januar 2001.

2. Oversigt vedrørende tekniske justeringer af 
styrelsesvedtægten, af 16. januar 2001.

3. Økonomiudvalgets behandling af 19. februar 2001.
4. Forslag til revision af styrelsesvedtægt af 19. april 

2001.

Indstilling: Sagen forelægges Økonomiudvalget med anbefaling af at 
det reviderede forslag til styrelsesvedtægten oversendes til 
Byrådets 1. behandling.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Lis Olsen (V) ønsker at Plan- og Miljøudvalget 
sammenlægges med Teknisk Udvalg.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Byrådet godkendte, at forslag til styrelsesvedtægt 
oversendes til 2. behandling.

Sag nr. 80 Helhedsplanen for Byomdannelsesområdet - området 
mellem Roskildevej og Havneområdet

Journal nr.: 01.02.05P20/553

Lovgrundlag: Planloven

Sagsfremstilling: Byrådet afholdt den 3. april 2001 temamøde vedrørende 
Helhedsplanen for Byomdannelsesområdet - området 
mellem Roskildevej og Havneområdet.

Drøftelserne på mødet tog udgangspunkt i konsulentfirmaet 
Dybbro & Haastrups oplæg til helhedsplanen. I oplægget 
underdeltes området i 5 delområder udfra de historiske og 
aktuelle forhold.

Under Byrådets temamøde drøftedes overordnede 
retningslinier for den fremtidige anvendelse af de enkelte 
delområder. Planen er efterfølgende blevet viderebearbejdet 
og tilrettet i overensstemmelse hermed.

Det er planlagt, at Helhedsplanen fremlægges offentligt i 
maj-juli. Byrådet vil således kunne foretage endelig 
vedtagelse af planen den 4. september 2001. Under 
offentlighedsfasen er fastlagt møde med de implicerede 
grundejere og andre interesserede den 29. maj 2001 på
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Elværket.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

-

Bilag: Udkast til Helhedsplan 2001

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller til Økonomiudvalget, at Udkast 
til Helhedsplan 2001 videresendes til Byrådet med anbefaling 
om godkendelse og offentlig fremlæggelse .

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 23. april 2001:
Plan- og Miljøudvalgets afgiver endelig indstilling på 
fællesmødet den 23. april 2001.

Plan- og Miljøudvalget anbefaler til Økonomiudvalget og 
Byrådet, at udkastet godkendes til offentlig fremlæggelse dog 
således at "ældrecenter" udgår i område 2 (side 15).

Økonomiudvalget anbefaler Plan- og Miljøudvalgets 
indstilling.

Byrådets møde den 1. maj 2001:
Godkendt.


